
 

 

 

 
Atchafalaya Trace Commission Board Meeting 

Wednesday, January 11, 2023 – 10 a.m., Pointe Coupee Sheriff’s Station,  

7011 Mitchell Lane, Morganza, LA 70759 

 

Commissioners Present 

Charles Caillouet, Ascension 

Wilbert Carmouche, Avoyelles, Chair 

Darrel Rivere, Assumption 

Linda Gardner, Concordia 

Chris Burton, Iberia 

Cliff Legrange, Iberville 

Steve Pellessier, Lafayette 

J.A. Rummler, Pointe Coupee 

Carol “Coach” Patin, St. Martin 

Mart Black, Terrebonne, Co-Chair 

Angelique Bergeron, West Baton Rouge, Secretary 

 

Commissioners Absent 

Christine Demyers, East Baton Rouge 

Herman Fuselier, St. Landry 

Carrie Stansbury, St. Mary, Treasurer 

 

Others Present 

William Cheek, National Park Service 

Chuck Hunt, National Park Service 

Carrie Broussard, Office of Cultural Development 

Kristin Sanders, Office of Cultural Development 

Rene Thibodeaux, Pointe Coupee Sheriff’s Office 

Major Thibaut, Pointe Coupee Parish President 

Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area 

Collin Lindrew, Atchafalaya National Heritage Area 

Caroline Byrne, Atchafalaya National Heritage Area 

 

 

 

 

 



 

 

AGENDA 

I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)  

Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:03 a.m. Co-Chair Mart Black 

led the Pledge of Allegiance. 

II. Agenda Approval (Wilbert) 

Carmouche asked for a motion to approve the agenda. Secretary Angelique Bergeron 

made a motion to approve, seconded by Black. The agenda was approved unanimously 

11-0 (with Christine Demyers, Carrie Stansbury, and Herman Fuselier absent). 

III. Minutes Approval (Wilbert)  

Carmouche informed the Commission of the two sets of minutes to approve (September 

and November), as the November meeting did not have a quorum. Carmouche called for 

a motion to approve the September meeting minutes. Rivere made a motion to approve, 

seconded by Black. The motion was approved unanimously 11-0. 

Carmouche called for a motion to approve the November meeting minutes. Bergeron 

asked for an amendment to correct the French version where Iberia Parish is listed in 

section 6, it should read “Iberville Parish.” Bergeron made a motion to approve the 

November minutes with the amendment, which was seconded by Rivere. Motion 

approved unanimously. 

IV. Reauthorization Update (Justin) 

Justin Lemoine introduced Pointe Coupee Sheriff Rene Thibodeaux. 

Lemoine happily informed the board the Atchafalaya National Heritage Area, through the 

National Heritage Areas Act, has achieved reauthorization until 2037. The act received 

unanimous consent from the U.S. Senate and well over the simple majority required in 

the U.S. House of Representatives. ANHA has begin strategizing for next the 15 years. 

Caroline Byrne is working on a press release and will send it to the Commission once it 

is live. 

Kristin Sanders also informed the Commission that she and Lemoine are meeting with 

the Lt. Governor’s office on Jan. 12 to discuss a reauthorization celebration, which will 

take place some time in March. Commissioners with any ideas or the celebration should 

email ANHA staff. Lemoine shared it will also be an opportunity to meet with legislators 

to discuss including ANHA in the state budget.  

V. Grants & Contracts Update 



 

 

Lemoine shared that ANHA is continuing to close grants. Presently, FY 22 and FT 23 

still have open, active grants. May will open the large fund, Legacy Grants cycle while 

the small fund Celebration Grants will open in July and run until funds expire. 

VI. ANHA Staff Updates (Justin) 

A. America’s Foreign Country Passport 

Lemoine introduced Collin Lindrew to the Commission. Lindrew discussed the 

passport program, which will include various sites “citizens” must visit to check 

off the activity. Once the passport is completed, the citizen will mail the passport 

in to receive a gift from ANHA.  

ANHA is currently finalizing a list of sites. The beta version of the passport will 

roll out this Spring. Lindrew will keep the Commission updated on drafts and 

rollout of the product.   

B. Marketing and Graphics: (Pop Up Banners) 

Byrne noted ANHA staff had a call with Stun Design on the final component of 

the design contract. The final project includes graphics for six pop-up banners 

showcasing maps, the Water Heritage Trail, cultural resources, natural 

resources, and recreational resources of the area. Byrne will send along drafts 

for comments once ANHA receives.  

Stun also completed a push card detailing ANHA’s grants and technical 

assistance programs. Lemoine is gathering quotes for the new tent and 

backdrop.  

C. Staff Travel Update 

ANHA staff will attend the Alliance of National Heritage Areas meetings in Muscle 

Shoals and Upper Housatonic this year. Additionally, Byrne is participating in the 

Louisiana Tourism Leadership Academy through the Louisiana Travel 

Association, which will take her around the state to learn new skills to promote 

the heritage area. 

D. Signage Update 

Lemoine noted that DOTD has committed to replacing the signs but the timeline 

is undetermined. 

Cliff Legrange noted there are no signs from Grosse Tete to Belle River. Lemoine 

noted ANHA has a stockpile of little signs for use. There were originally 305 signs 

put out and only 75 missing, and the only large sign missing is from I-12. 

VII. Commission 2023 Meetings Discussion 



 

 

A. March 8: WBR Museum 

B. May 10: Terrebonne 

1. Houma 

C. July 12: WBR Museum 

D. September: TBD 

1. Open date for anyone who would like to host. Lemoine will discuss with 

Herman Fuselier about having the meeting at the St. Landry Parish Visitor 

Center. 

E. November: WBR Museum 

VIII. Pointe Coupee Presentation 

J.A. Rummler gave a presentation on the potential for geoheritage as a focus of 

interpretation in Pointe Coupee Parish. 

IX. Other Business 

A. Comments from public attendees (if any) 

B. Lemoine asked for Commissioners to sign and return the conflict of interest 

statement before the end of the meeting. Sanders further noted that 

Commissioners need to complete the required ethics training, plus two new 

trainings - one on sexual harassment and one on cybersecurity. 

C. Lemoine asked for comments. No comments. 

X. Commissioner Announcements 

Ascension - Down time in Ascension. Gearing up for Jambalaya Festival in the next few 

months. Shared popular sites and attractions in the area.  

Assumption - Rivere shared the Atakapas Landing on Lake Verret is being remodeled 

and will be shut down for six months. Had a few parades in the Parish. Greatest concern 

right now is that it looks like water is starting to head toward the parish. Starting to break 

ground on Pierre Part Belle River Museum.  

Avoyelles - The Spring Bayou drawdown is completed. The Tunica-Biloxi Tribe recently 

acquired the Marksville State Historic Site, with plans to clean the site up. There’s a new 

store in Bunkie, Hoover’s Five and Dime. 

Concordia - Pushing for Sidney Murray, Jr., Hydroelectric Museum. Want to connect 

Natchez Trace and Atchafalaya Trace. 

Iberia - Iberia Parish Convention and Visitors Bureau Director Fran Thibodaux is retiring. 

Iberville - Feb 19 is the only major Mardi Gras parade in Iberville. Iberville Parish 

Museum Atchafalaya room undergoing changes.  



 

 

Lafayette - The Azalea Trail is kicking off. A number of festivals and events are ahead. 

Pointe Coupee - Mardi Gras is coming with parades in  (2/21) New Roads and Livonia 

(2/19). Several agriculture related events including team roping and farmers markets 

across the parish. Several events coming up at the Poydras Center. Historical marker 

was taken from a site in the southern part of parish (Ms. Jane PIttman Oak).  

St. Martin - Henderson Lake drawdown ended and was fairly successful.  

Terrebonne - The Little Theatre in Houma has been renovated. The Rotary Centennial 

Plaza in Houma is under construction. Mardi Gras parades begin on February 10 and 

end on Mardi Gras Day. 

West Baton Rouge - Preparing for Ron’s Retro exhibit at the Museum. Black Artist 

Network. Workshops throughout the exhibit. Behind the barn doors will showcase 

traditions. Summer exhibit is The River is the Road from George Rodrigue. 

Lemoine noted twelve of fourteen commission members are up for reappointment. 

Lemoine will discuss further about reappointment. 

XI. Adjourn (Wilbert) 

Carmouche thanked everyone for being there and thanked Pointe Coupee for hosting. 

Carmouche called for a motion to adjourn. Black moved to adjourn, seconded by 

Bergeron. The meeting adjourned at 11:48 a.m.  

 

  



 

 

 

 
 

Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission 

Mercredi le 11 janvier 2023 – 10h00, Station du Shérif de la Pointe-Coupée,  

7011 Mitchell Lane, Morganza, LA 70759 

 

Commissaires Présents 

Charles Caillouet, Ascension 

Wilbert Carmouche, Avoyelles, Président 

Darrel Rivere, Assomption 

Linda Gardner, Concordia 

Chris Burton, Ibérie 

Cliff Legrange, Iberville 

Steve Pellessier, Lafayette 

J.A. Rummler, Pointe-Coupée 

Carol “Coach” Patin, Saint-Martin 

Mart Black, Terrebonne, Vice-président  

Angélique Bergeron, Bâton-Rouge Ouest, Secrétaire 

 

Commissaires Absents 

Christine Demyers, Bâton-Rouge Est 

Herman Fuselier, Saint-Landry 

Carrie Stansbury, Sainte-Marie, Trésorière 

 

D’autres Présents 

William Cheek, Service national des parcs 

Chuck Hunt, Service national des parcs 

Carrie Broussard, Bureau du développement culturel 

Kristin Sanders, Bureau du développement culturel 

Rene Thibodeaux, Bureau du Shérif de la Pointe-Coupée 

Major Thibaut, Président de la paroisse de la Pointe-Coupée 

Justin Lemoine, Région du patrimoine national d’Atchafalaya 

Collin Lindrew, Région du patrimoine national d’Atchafalaya 

Caroline Byrne, Région du patrimoine national d’Atchafalaya 

 

 

 



 

 

ORDRE DU JOUR 

 

I. Rappel à l’ordre et serment d’allégeance (Wilbert)  

Le président Wilbert Carmouche a ouvert la séance à 10h09. Le vice-président Mart 

Black a dirigé le Serment d’allégeance. 

II. Approbation de l’ordre du jour (Wilbert) 

Carmouche a sollicité une motion d’approbation de l’ordre du jour. La secrétaire 

Angélique Bergeron a offert une motion d’approbation, appuyée par Black. L’ordre du 

jour a été approuvé à l’unanimité 11-0 (avec Christine Demyers, Carrie Stansbury et 

Herman Fuselier absents). 

III. Approbation du procès-verbal (Wilbert)  

Carmouche a informé la Commission des deux procès-verbaux à approuver (septembre 

et novembre), puisque la réunion de novembre n’avait pas de quorum. Carmouche a 

sollicité une motion d’approbation du procès-verbal de la réunion de septembre. Rivere 

a offert une motion d’approbation, appuyé par Black. La motion a été approuvée à 

l’unanimité 11-0. 

Carmouche a sollicité une motion d’approbation du procès-verbal de la réunion de 

novembre. Bergeron a demandé un amendement pour corriger la version française où la 

paroisse Ibérie est listée dans la section 6, on devrait lire “Paroisse Iberville.” Bergeron a 

offert une motion d’approbation du procès-verbal de novembre minutes avec 

l’amendement, ce qui a été appuyé par Rivere. La motion a été approuvée à l’unanimité. 

IV. Mises à jour de la réautorisation (Justin) 

Justin Lemoine a présenté le Shérif de la Pointe-Coupée Rene Thibodeaux. 

Lemoine a informé la commission avec joie que la Région du patrimoine national 

d’Atchafalaya, par la Loi sur les Régions du patrimoine national, a atteint sa 

réautorisation jusqu’à 2037. La loi a reçu le consentement unanime du Sénat américain, 

ainsi que bien plus que la simple majorité requise de la part de la Chambre des 

représentants américains. L’ANHA a commencé à formuler sa stratégie pour les quinze 

prochaines années. Caroline Byrne travaille sur un communiqué de presse qu’elle 

transmettra à la Commission une fois qu’il est en ligne. 

Kristin Sanders a aussi informé la Commission qu’elle et Lemoine vont rencontrer le 

bureau du Lieutenant-gouverneur le 12 janvier pour discuter de la célébration de la 

réautorisation, ce qui aura lieu à un moment donné en mars. Les Commissaires avec 

des idées ou la célébration devraient envoyer un courriel au personnel de l’ANHA. 



 

 

Lemoine a partagé que ce serait l’occasion de rencontrer des législateurs pour discuter 

de l'inclusion de l’ANHA dans le budget de l’état.   

V. Mises à jour des bourses et des contrats  

Lemoine a partagé que l’ANHA continue à finaliser des bourses. Présentement, l’année 

fiscale 22 et l’année fiscale 23 ont toujours des bourses ouvertes et actives. En mai, on 

ouvre le cycle des grandes bourses, Legacy Grants, tandis que les petites bourses, 

Celebration Grants, s’ouvrent en juillet et continuent jusqu’à l’épuisement des fonds. 

VI. Mises à jour du personnel de l’ANHA (Justin) 

A. Le Passeport du pays étranger d’Amérique 

Lemoine a présenté Collin Lindrew à la Commission. Lindrew a discuté du 

programme du passeport, ce qui inclut des sites variés que les « citoyens » 

doivent visiter pour cocher l’activité. Une fois que le passeport est complété, le 

citoyen enverra le passeport par la poste pour recevoir un cadeau de la part de 

l’ANHA.  

L'ANHA est en train de finalisé la liste des sites. La version beta du passeport 

sortira ce printemps. Lindrew gardera la Commission au courant des brouillons et 

du lancement du produit.  

B. Mises à jour du marketing et des graphiques: (Bannières déroulantes) 

Byrne a noté que le personnel de l’ANHA avait un appel téléphonique avec Stun 

Design à propos du composant final du contrat des graphiques. Le projet final 

inclut des graphiques pour six bannières déroulantes qui mettent en valeur des 

cartes, la Piste du patrimoine de l’eau et des ressources culturelles, naturelles et 

récréatives de la région. Byrne enverra des brouillons à commenter une fois 

l’ANHA les reçoit.  

Stun a aussi fini les cartes publicitaire détaillant les bourses et les programmes 

d’assistance technique de l’ANHA. Lemoine est en train de recevoir des devis 

pour la nouvelle tente et la toile de fond.  

C. Mises à jour des déplacements du personnel 

Le personnel de l’ANHA assistera aux réunions de l’Alliance des régions du 

patrimoine national à Muscle Shoals et Upper Housatonic cette année. En plus, 

Byrne participe au Louisiana Tourism Leadership Academy par le biais de la 

Louisiana Travel Association, ce qui l’amènera à travers l’état pour acquérir de 

nouvelles compétences dans la promotion de la région du patrimoine. 

D. Mises à jour des panneaux 



 

 

Lemoine a noté que le DOTD s’est engagé pour le remplacement des panneaux, 

mais les délais n’ont pas été déterminés. 

Cliff Legrange a noté qu’il n’y a pas de panneaux de Grosse Tête à la Belle 

Rivière. Lemoine a noté que l’ANHA a un stock de petits panneaux qu’on peut 

utiliser. À l’origine, on avait monté 305 panneaux avec seulement 75 qui 

manquent et le seul grand panneau qui manque est sur la I-12. 

VII. Discussion des réunions de la Commission en 2023 

A. le 8 mars: Musée de Bâton-Rouge Ouest 

B. le 10 mai: Terrebonne 

1. Houma 

C. le 12 juillet: Musée de Bâton-Rouge Ouest 

D. septembre: à déterminer 

1. Date ouverte pour quelqu’un qui aimerait accueillir la réunion. Lemoine va 

discuter avec Herman Fuselier à propos de la tenue de la réunion au 

Centre d’accueil des visiteurs de la paroisse Saint Landry. 

E. novembre: Musée de Bâton-Rouge Ouest 

VIII. Présentation de la Pointe-Coupée  

J.A. Rummler a donné une présentation sur le potentiel du géo-héritage comme point de 

concentration de l’interprétation dans la paroisse Pointe-Coupée. 

IX. D’autres affaires 

A. Commentaires du public (le cas échéant) 

B. Lemoine a demandé aux Commissaires de signer et de rendre la déclaration de 

conflit d’intérêt avant la fin de la réunion. Sanders a noté en outre que les 

Commissaires ont besoin de complété la formation sur l’éthique requise, en plus 

de deux nouvelles formations – une sur le harcèlement sexuel et une autre sur la 

cybersécurité.  

C. Lemoine a sollicité des commentaires. Pas de commentaires. 

X. Annonces des Commissaires 

Ascension – Période creuse en Ascension. Préparations pour le Jambalaya Festival 

dans les mois qui suivent. Partage des sites et des attractions populaires dans la région.  

Assomption - Rivere a partagé qu’on refait Atakapas Landing sur le lac Verret et qu’il 

sera fermé pendant les six prochains mois. Quelques parades ont eu lieu dans la 

paroisse. Le plus gros souci en ce moment, c’est qu’il semble qu’il y a de l’eau qui vient 

vers la paroisse. On commence les travaux sur le musée Pierre Part Belle Rivière.  



 

 

Avoyelles – Le retrait des eaux de Spring Bayou est terminé. La tribu Tunica-Biloxi a 

récemment acquis le site historique de l’état à Marksville, avec des plans pour nettoyer 

le site. Il y a un nouveau magasin à Bunkie, Hoover’s Five and Dime. 

Concordia – On pousse pour le musée hydroélectrique Sidney Murray, Jr. On veut 

connecter avec la Natchez Trace et l’Atchafalaya Trace. 

Ibérie – La directrice de l’Office du tourisme d’Ibérie, Fran Thibodaux, prend sa retraite. 

Iberville – le 19 février est la seule grande parade de Mardi Gras en Iberville. La salle 

Atchafalaya du Musée de la paroisse Iberville subit des changements.  

Lafayette – La piste des Azalées commence. Bon nombre de festivals et d’événements 

s’en viennent. 

Pointe-Coupée - Mardi Gras s’en vient avec des parades le 21 février à Chemin neuf et 

à Livonia le 19 février. Plusieurs événements par rapport à l’agriculture y compris la 

compétition de lasso en équipe et des marchés de fermiers à travers la paroisse. 

Plusieurs événements s’en viennent au Centre Poydras. Quelqu’un a pris un marqueur 

historique d’un site sur le côté sud de la paroisse (Le chêne de Ms Jane Pittman).  

Saint-Martin – Le retrait des eaux du lac Henderson est terminé et a été plutôt un 

succès.  

Terrebonne - Le Little Theatre à Houma a été rénové. Le Rotary Centennial Plaza à 

Houma est en travaux. Les parades de Mardi Gras commencent le 10 février et se 

terminent le jour de Mardi Gras. 

Bâton-Rouge Ouest – On prépare l’exhibition Ron’s Retro au musée. Le Réseau des 

artistes noirs. Des ateliers tout le long de l’exhibition. Derrière les portes de la grange 

mettra les traditions en valeur. L’exhibition d’été est The River is the Road de George 

Rodrigue. 

Lemoine a noté que douze des quatorze membres de la commission sont rééligibles. 

Lemoine discutera plus au sujet du renouvellement des mandats. 

XI. Ajournement (Wilbert) 

Carmouche a remercié tout le monde de sa présence ainsi que la Pointe-Coupée d’avoir 

accueilli la réunion. Carmouche a sollicité une motion d’ajournement. Black l’a proposée, 

appuyée par Bergeron. La séance s’est levée à 11h48.  

 

 

  

 

 


